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ABSTRACT 

Low-power helium-neon laser recently has been used numerously in medical 

applications. FTIR and UV-Vis spectroscopic technique is employed to study 

the spectral differences in the serum of whole blood samples. Human Whole 

Blood was Irradiated to (He-Ne) laser (λ= 632 nm, power =2 mW) and (He-

Ne) laser (λ= 632 nm, power = 1mW) with different times from 10 min to 100 

min. Blood samples were collected from healthy volunteers; and exposed to 

(He-Ne) laser and compared with control. UV-Vis spectrophotometer and 

FTIR were used to study the effect of laser radiation. FTIR spectrum of non 

exposed blood showed the peaks due to O-H (free group), C=O (amide I 

group), N=O (nitro group), and C-H (aromatic group). N-H (Amino acid 

(amide II) for all exposure times He-Ne laser (λ= 632nm, power=1mW) 

irradiation, showed significant changes. Increased in transmittance was 

observed at different exposure times for all groups (C=O, O-H, N=O, C-O & 

C-H, N-H) and indicates significant decreasing in their concentration. The 

most effects are found when whole blood was irradiated to He-Ne laser 

radiation power 2mW for 10 and 20 min and transmittance decreases for C-H, 

and He-Ne, while transmittance increase for all groups at rest of exposure 

times. Blood irradiated to He-Ne laser radiation power 1mW for 80 min show 

decrease of transmittance for groups (N=O, C-H, N-H, C-O, O-H) but an 

increase for group C=O only is observed.  Photodegradation of blood 

components due to absorption of laser radiation causes changes in the 

structure and conformational changes in the polypeptide. Human Whole 

Blood Irradiated to (He-Ne) laser (λ= 632 nm, power =2 mW shows, in Uv-

Visible spectra a significant decrease in intensity. Result showed Blood 

Irradiated to (He-Ne) laser, power =1 mW absorption intensity decreases for 

all exposure time except at (10, 40 and 70 min), this fluctuation of light 

absorption is known as a biphasic response.  
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 مستخلص البحث

ذى اسرخذاو نيضس انهيهيىو وانُيىٌ يُخفغ انطالح في الاوَح الاخيشج تظىسج واسعح في انرطثيماخ 

ذمُياخ يطيافيح الاشعح ذحد انحًشاء و الاشعح فىق انثُفسجيح وانًشئيح اسرخذيد نذساسح . انطثيح

تطىل يىجي  (He-Ne)ذى ذشعيع دو الاَساٌ تىاسطح انهيضس . انفشولاخ انطيفيح في يظم عيُاخ انذو

 يهي 1 َاَىييرش و ؽالح 632تطىل يىجي  (He-Ne) يهي واخ، وانهيضس 2 َاَىييرش وؽالح 632

ذى ذجًيع عيُاخ انذو يٍ يرطىعيٍ اطحاء، .  دليمح100 دلائك اني 10واخ، في فرشاخ صيُيح يخرهفح 

اسرخذو . ذى ذعشيغ انعيُاخ نهيضس انهيهيىو وانُيىٌ و ذى يماسَرها يع انعيُاخ غيش انًعشػح نهيضس

اوػح . يطياف الاشعح ذحد انحًشاء و الاشعح فىق انثُفسجيح وانًشئيح نذساسح ذأثيش اشعح انهيضس

، O-H (free group)ؽيف الاشعح ذحد انحًشاء نعيُاخ انذو غيش انًشعع لًى عُذ انضيش انىظيفيح 

C=O (amide I group) ،N=O (nitro group) و ،C-H (aromatic group) .N-H 

(Amino acid)  (amide II)  . نكم فرشاخ انرعشع نرشعيع نيضس ،(He-Ne)  632تطىل يىجي 

 يهي واخ اظهشخ ذغيشاخ واػحح، صيادج في انُفاريح في فرشاخ ذعشع يخرهفح 1َاَىييرش و ؽالح 

 وهزِ اشاسا خ اني َمض واػح في (C=O, O-H, N=O, C-O & C-H, N-H)نكم انًجًىعاخ 

 10 يهي واخ نفرشج صيُيح 2تطالح  (He-Ne)انرأثيش انىاػح وجذ عُذ ذشعيع انذو تانهيضس . ذشاكيضها

، تيًُا اصدادخ انُفاريح في كم انضيش في  N-H  و ,C-H  دليمح واَخفؼد انُفاريح نكم يٍ 20اني 

 دليمح فمذ 80 يهي واخ نفرشج 1تطالح  (He-Ne)ايا انذو انًشعع تانهيضس .  تميح انفرشاخ انضيُيح

، ونكٍ نىحع صيادج في  (N=O, C-H, N-H, C-O, O-H)اظهشخ اَخفاع في َفاريح انًجًىعاخ 

انرحهم انؼىئي نًكىَاخ انذو َريجح ايرظاص اشعاع انهيضس يسثة ذغيش .  فمؾC=Oَفاريح يجًىعح 

اظهش دو الاَساٌ انًشعع .  في ذشكية و ذغيشاخ ذشكيهيح في انثىني تثريذاخ و َمض الايرظاص

 َاَىييرش في ؽيف الاشعح فىق انثُفسجيح و 632 يهي واخ و ؽىل كىجي 2ؽالح  (He-Ne)تانهيضس 

ؽالح  (He-Ne)كًا اظهشخ َرائج انذو انًشعع تانهيضس . انًشئيح اَخفاع واػح في شذج الايرظاص

، انرزتزب ( دليمح70 و 40، 10) يهي واخ اَخفاع شذج الايرظاص نكم انفرشاخ انضيُيح نهرعشع 1

 .في ايرظاص انؼىء فيًا يعشف تالاسرجاتح ثُائيح انطىس
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